

# Pengukuhan

# Iman



**Mengamalkan Ciri-ciri Positif  
Membawa Kepada Ketenangan fikiran**

**Pengukuhan Iman**

**Buku ShaykhPod**

**Diterbitkan oleh ShaykhPod Books, 2023**

Walaupun setiap langkah berjaga-jaga telah diambil dalam penyediaan buku ini, penerbit tidak bertanggungjawab atas kesilapan atau peninggalan, atau untuk kerosakan akibat penggunaan maklumat yang terkandung di sini.

Pengukuhan Iman

**Edisi pertama. 4 Mei 2023.**

Hak Cipta © 2023 Buku ShaykhPod.

Ditulis oleh ShaykhPod Books.

# Isi kandungan

[Isi kandungan](#)

[Ucapan terima kasih](#)

[Nota Penyusun](#)

[pengenalan](#)

[Pengukuhan Iman](#)

[Mendapat dan Bertindak Atas Ilmu Islam](#)

[Bertindak atas Nama-nama Allah Yang Maha Agung](#)

[Merengung dan Bertindak berdasarkan Al-Quran](#)

[Bertindak atas Tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,](#)

[Merengung tentang Penciptaan](#)

[Merengungkan nikmat Allah Yang Maha Tinggi](#)

[Sesungguhnya mengingati Allah Yang Maha Tinggi](#)

[Memahami Kecemerlangan Islam](#)

[Berusaha Mencapai Kecemerlangan Iman](#)

[Ikhlas kepada Penciptaan](#)

[Memerintahkan kebaikan dan melarang kemungkarannya](#)

[Berusaha Menentang Perkara yang Melawan Iman](#)

[Kesimpulan](#)

[Lebih 400 eBuku Percuma tentang Perwatakan Baik](#)

[Media ShaykhPod yang lain](#)

## **Ucapan terima kasih**

Segala puji bagi Allah, Tuhan sekalian alam, yang telah memberikan ilham, peluang dan kekuatan kepada kami untuk menyempurnakan jilid ini. Selawat dan salam ke atas junjungan besar Nabi Muhammad yang jalannya telah dipilih oleh Allah Taala untuk keselamatan umat manusia.

Kami ingin merakamkan setinggi-tinggi penghargaan kepada seluruh keluarga ShaykhPod, terutamanya bintang kecil kami, Yusuf, yang sokongan dan nasihat berterusannya telah memberi inspirasi kepada pembangunan Buku ShaykhPod.

Kami berdoa agar Allah, Yang Maha Tinggi, menyempurnakan nikmat -Nya kepada kami dan menerima setiap surat dari kitab ini di mahkamah-Nya yang mulia dan membenarkannya untuk bersaksi bagi pihak kami pada Hari Akhir.

Segala puji bagi Allah Yang Maha Tinggi, Tuhan sekalian alam dan selawat dan salam yang tidak terhingga ke atas junjungan Nabi Muhammad, ke atas keluarga dan para sahabatnya yang dirahmati Allah, semoga Allah meridhai mereka semua.

## **Nota Penyusun**

Kami telah berusaha bersungguh-sungguh untuk melakukan keadilan dalam jilid ini namun jika terdapat sebarang kejatuhan pendek ditemui maka penyusun bertanggungjawab secara peribadi dan semata-mata ke atasnya.

Kami menerima kemungkinan kesilapan dan kekurangan dalam usaha menyelesaikan tugas yang sukar itu. Kami mungkin secara tidak sedar telah tersandung dan melakukan kesilapan yang mana kami memohon kemaafan dan kemaafan daripada pembaca kami dan penarikan perhatian kami kepadanya akan dihargai. Kami bersungguh-sungguh menjemput cadangan membina yang boleh dikemukakan kepada [ShaykhPod.Books@gmail.com](mailto:ShaykhPod.Books@gmail.com).

## **pengenalan**

Buku pendek berikut membincangkan beberapa cara untuk mengukuhkan keimanan seseorang dalam Islam supaya seorang muslim dapat berusaha lebih gigih dalam mentaati Allah, Yang Maha Mulia, yang melibatkan menunaikan perintah-Nya, menjauhi larangan-Nya dan menghadapi takdir dengan sabar mengikut tradisi Nabi saw. Muhammad, selawat dan salam ke atasnya. Apabila seorang muslim menguatkan dan merealisasikan iman mereka dengan cara ini ia akan membawa kepada Akhlak Mulia.

Menurut Hadis yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 2003, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, telah menasihati bahawa perkara yang paling berat dalam Timbangan Hari Kiamat ialah Akhlak Mulia. Ia adalah salah satu sifat Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, yang dipuji oleh Allah Taala dalam Surah 68 Al Qalam, Ayat 4 Al-Quran:

*“Dan sesungguhnya kamu mempunyai akhlak yang agung.”*

Oleh itu, adalah menjadi kewajipan ke atas semua umat Islam untuk mendapatkan dan bertindak berdasarkan ajaran Al-Quran dan tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, untuk mencapai Akhlak Mulia.

## **Pengukuhan Iman**

### **Mendapat dan Bertindak Atas Ilmu Islam**

Satu gangguan besar yang menghalang seseorang daripada tunduk kepada ketaatan kepada Allah Taala, adalah kejahilan. Ia boleh dikatakan bahawa ia adalah asal-usul setiap dosa kerana orang yang benar-benar mengetahui akibat dosa tidak akan pernah melakukannya. Ini merujuk kepada ilmu yang berfaedah yang sebenar iaitu ilmu yang diamalkan. Pada hakikatnya, semua ilmu yang tidak diamalkan bukanlah ilmu yang bermanfaat. Contoh orang yang berkelakuan seperti ini digambarkan dalam Al-Quran sebagai keldai yang membawa kitab-kitab ilmu yang tidak memberi manfaat kepadanya. Surah 62 Al Jumu'ah, ayat 5:

*“...dan kemudian tidak mengambilnya (tidak beramal dengan ilmu) seperti keledai yang membawa buku-buku yang banyak...”*

Seseorang yang beramal dengan ilmunya jarang tergelincir dan melakukan maksiat dengan sengaja. Malah, apabila ini berlaku ia hanya disebabkan oleh kejahilan di mana seseorang itu terlupa untuk beramal dengan ilmunya yang mengakibatkan mereka berdosa.

Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, pernah menonjolkan keseriusan kejahilan dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 2322. Baginda mengisytiharkan bahawa segala



sesuatu di dunia material adalah terlaknat kecuali untuk mengingat Allah Taala, apa sahaja yang berkaitan dengan zikir ini, ulama dan penuntut ilmu. Ini bermakna bahawa semua nikmat di dunia material akan menjadi laknat bagi orang yang jahil kerana mereka akan menyalahgunakannya sehingga melakukan dosa.

Malah, kejahilan boleh dianggap sebagai musuh yang paling teruk bagi seseorang kerana ia menghalang mereka daripada melindungi diri daripada kemudaratan dan mendapat manfaat yang kesemuanya hanya boleh dicapai melalui ilmu. Orang jahil melakukan dosa tanpa disedari. Bagaimanakah seseorang itu boleh mengelakkan dosa jika mereka tidak mengetahui apa yang dianggap sebagai dosa? Kejahilan menyebabkan seseorang itu mengabaikan kewajipannya. Bagaimanakah seseorang itu dapat menunaikan kewajipan mereka jika mereka tidak mengetahui apa tugas mereka?

Oleh itu adalah menjadi kewajipan kepada semua umat Islam untuk menimba ilmu yang secukupnya untuk menunaikan segala kewajipan mereka dan menjauhi maksiat. Hal ini ditegaskan dalam hadis yang terdapat dalam Sunan Ibn Majah, nombor 224.

## **Bertindak atas Nama-nama Allah Yang Maha Agung**

Dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 2736, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, berpesan bahawa sesiapa yang mengetahui sembilan puluh sembilan nama Allah Taala, akan masuk syurga.

Mengetahui bukan sahaja merujuk kepada menghafalnya. Ia sebenarnya bermaksud mengkaji dan bertindak mengikut status dan potensi seseorang. Sebagai contoh, Allah Yang Maha Tinggi lagi Maha Penyayang menurut kedudukan-Nya yang tidak terhingga. Sifat ini bererti bahawa Allah Taala memberikan nikmat yang tidak terkira banyaknya kepada makhluk dan sentiasa sangat baik kepada mereka. Ciri yang sama ini telah dikaitkan dengan orang lain seperti Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Bab 9 At Taubah, ayat 128:

*“Sesungguhnya telah datang kepada kamu seorang Rasul dari kalangan kamu sendiri. Sedih baginya apa yang kamu derita; [dia] mengambil berat terhadap kamu [iaitu, petunjuk kamu] dan terhadap orang-orang yang beriman adalah penyayang dan penyayang.”*

Apabila digunakan merujuk kepada penciptaan berbelas kasihan bermakna lembut hati dan belas kasihan. Demikian pula Allah Maha Pengampun menurut kedudukan-Nya yang tidak terbatas. Dan

mengamalkan sifat ini dengan memaafkan orang lain adalah sesuatu yang telah digalakkan dalam Islam. Bab 24 An Nur, ayat 22:

*“...dan hendaklah mereka memaafkan dan melalaikan. Tidakkah kamu suka jika Allah mengampuni kamu?...”*

Jadi sifat-sifat ketuhanan Allah, Yang Maha Tinggi, boleh diterima pakai oleh orang Islam mengikut status mereka.

Oleh itu, umat Islam hendaklah terlebih dahulu memahami makna sifat-sifat dan nama-nama ketuhanan dan seterusnya mengamalkan makna nama-nama itu dalam akhlak mereka melalui perbuatan sehingga ia menjadi berakar umbi dalam hati rohani mereka supaya mereka mencapai akhlak yang mulia.

Sebuah buku pendek berasingan percuma bertajuk: Beautiful Names of Allah (SWT), telah dihasilkan yang membincangkan topik ini secara terperinci dan boleh diakses menggunakan pautan berikut:

<https://documentcloud.adobe.com/link/track?uri=urn:aaid:scds:US:a8bcb612-2d96-4255-bbf8-45cf98208d44>

Bertindak atas nama-nama dan sifat-sifat Ilahi ini mengikut tahap seseorang akan menguatkan iman mereka dan oleh itu ketaatan mereka kepada Allah, Yang Maha Tinggi, yang melibatkan menunaikan perintah-Nya, menjauhi larangan-Nya dan menghadapi takdir dengan kesabaran mengikut tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya.

## **Merenung dan Bertindak berdasarkan Al-Quran**

Dalam Hadis yang terdapat dalam Imam Munzari, Kesedaran dan Kekhawatiran, nombor 30, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, menasihati bahawa Al-Quran akan memberi syafaat pada Hari Penghakiman. Orang yang mengikutinya semasa hidup di Bumi akan dibawa ke Syurga pada Hari Penghakiman. Tetapi mereka yang mengabaikannya semasa hidup mereka di Bumi akan mendapati bahawa ia mendorong mereka ke dalam Neraka pada Hari Penghakiman.

Al-Quran adalah kitab petunjuk. Ia bukan sekadar buku bacaan. Oleh itu, umat Islam mesti berusaha untuk memenuhi semua aspek Al-Quran untuk memastikan ia membimbing mereka kepada kejayaan di kedua-dua dunia. Aspek pertama ialah membacanya dengan betul dan teratur. Aspek kedua ialah memahaminya. Dan aspek terakhir adalah melaksanakan ajarannya mengikut tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Orang-orang yang bersikap demikian adalah orang-orang yang diberi kabar gembira tentang petunjuk yang benar melalui setiap kesulitan di dunia dan syafaatnya pada hari kiamat. Tetapi seperti yang diperingatkan oleh Hadis ini, Al-Quran hanyalah petunjuk dan rahmat bagi mereka yang bertindak dengan betul mengikut aspek-aspeknya menurut tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Tetapi orang-orang yang salah menafsirkannya dan sebaliknya bertindak mengikut hawa nafsu mereka untuk mendapatkan perkara-perkara duniawi, seperti kemasyhuran, akan kehilangan petunjuk yang benar ini dan syafaatnya pada Hari Penghakiman. Malah, kerugian mereka di kedua-dua dunia hanya akan bertambah sehingga mereka bertaubat dengan ikhlas. Surah 17 Al Isra, ayat 82:

*“Dan Kami turunkan dari Al-Quran suatu yang menjadi penawar dan rahmat bagi orang-orang yang beriman dan Al-Quran itu tidaklah menambah kepada orang-orang yang zalim selain kerugian.”*

Orang yang merenung Al-Quran akan sentiasa mendapat manfaat daripada ilmu-ilmunya yang seterusnya akan menguatkan iman mereka.  
Bab 8 Al Anfal, ayat 2:

*“... dan apabila dibacakan kepada mereka ayat-ayatNya, bertambahlah iman mereka...”*

Sesiapa yang merenung kandungan dan komposisinya akan memerhatikan bagaimana setiap bahagian itu selaras dengan bahagian yang lain, bagaimana ia tidak mengandungi percanggahan atau percanggahan dan mereka akan benar-benar memahami bahawa ia telah diwahyukan oleh tidak lain daripada Yang Maha Bijaksana, Allah Yang Maha Tinggi. Seandainya ia dari mana-mana manusia lain pasti akan menemui unsur-unsur kebatilan di dalamnya serta percanggahan.  
Bab 4 An Nisa, ayat 82:

*“Maka apakah mereka tidak memperhatikan Al-Quran? Sekiranya Al-Qur'an itu bukan dari sisi Allah, tentulah mereka mendapati banyak pertentangan di dalamnya.”*

Allah Subhanahu wa Ta'ala memerintahkan umat Islam untuk merenungkan Al-Qur'an, yang bermaksud untuk memikirkan maknanya dengan teliti, menumpukan perhatian dan masa untuk tugas penting ini, untuk merenungkan khutbahnya dan implikasi praktikalnya. Melalui ini pintu kepada ilmu terbuka dan dengan mengamalkan ilmu yang benar ini semua kebaikan dicapai dan iman diperkukuh. Melalui renungan ini seorang muslim akan mengenali Tuhan mereka dan sifat-sifat-Nya yang sempurna, yang meningkatkan ketaatan mereka kepada-Nya. Mereka akan mempelajari jalan yang membawa kepada rahmat Allah, Yang Maha Tinggi, di kedua-dua alam, ciri-ciri mereka yang berjalan di jalan ini dan rahmat yang besar yang telah disimpan untuk mereka. Melalui renungan ini mereka akan mengenali musuh-musuh mereka iaitu, Iblis, batin mereka dan orang-orang yang sesat. Mereka akan memerhatikan jalan yang membawa kepada hukuman di kedua-dua dunia, ciri-ciri mereka yang berjalan di jalan yang sesat ini dan hasil akhir mereka. Semakin mereka mengenali bahaya ini, semakin besar ketaatan mereka kepada Allah Yang Maha Tinggi.

Semakin seseorang muslim merenungkan Al-Quran semakin bertambah iman, ilmu dan amalnya. Inilah sebabnya mengapa Allah, Yang Maha Tinggi, telah memerintahkan dan menggalakkan perbuatan penting ini dan sebenarnya merupakan tujuan wahyu ilahi. Bab 38 Sedih, ayat 29:

*“Ini adalah sebuah kitab yang diberkati yang Kami turunkan kepadamu agar mereka memperhatikan ayat-ayatnya dan supaya mendapat pelajaran orang-orang yang berakal.”*

## **Bertindak atas Tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,**

Mengetahui dan mengamalkan akhlak dan adab baginda yang mulia membawa kepada pengiktirafan Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Sesiapa yang datang untuk mengenalinya tidak akan pernah meragui tradisinya dan kebenaran yang diutuskan kepadanya. Ini membawa seorang muslim untuk mengamalkan keikhlasan sebenar terhadapnya. Dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim nombor 196, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, berpesan bahawa Islam adalah keikhlasan terhadap Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, . Ini termasuk berusaha untuk menimba ilmu untuk mengamalkan tradisinya. Hadis-hadis ini termasuk yang berkaitan dengan Allah Ta'ala, dalam bentuk ibadah, dan akhlak mulia-Nya yang diberkati terhadap makhluk. Surah 68 Al Qalam, ayat 4:

*"Dan sesungguhnya kamu mempunyai akhlak yang agung."*

Ia termasuk menerima perintah dan larangannya sepanjang masa. Ini telah diwajibkan oleh Allah Ta'ala. Surah 59 Al Hashr, ayat 7:

*"...Dan apa yang diberikan Rasul kepadamu maka ambillah, dan apa yang dilarangnya bagimu maka tinggalkanlah..."*



Ikhlas termasuk mengutamakan tradisinya daripada perbuatan orang lain kerana semua jalan menuju Allah Taala, tertutup kecuali jalan Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Bab 3 Alee Imran, ayat 31:

*"Katakanlah (wahai Muhammad ), "Jika kamu mencintai Allah, ikutilah aku, niscaya Allah mengasihi kamu dan mengampuni dosa-dosa kamu..."*

Seseorang mesti mencintai semua orang yang menyokongnya semasa hidupnya dan selepas kematiannya, sama ada mereka dari Keluarganya atau Sahabatnya, semoga Allah meridhai mereka semua. Menyokong mereka yang berjalan di atas jalannya dan mengajar tradisinya adalah kewajipan bagi mereka yang ingin ikhlas kepadanya. Keikhlasan juga termasuk mencintai orang yang mencintainya dan tidak menyukai orang yang mengkritiknya tanpa mengira hubungan seseorang dengan orang ini. Ini semua diringkaskan dalam satu Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 16. Ia menasihatkan bahawa seseorang tidak boleh mempunyai iman yang benar sehingga mereka mencintai Allah, Yang Maha Mulia, dan Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, lebih daripada keseluruhannya. ciptaan. Kasih sayang ini mesti ditunjukkan melalui perbuatan bukan sekadar kata-kata.

## **Merenung tentang Penciptaan**

Adalah penting bagi seorang muslim untuk berwaspada dalam kehidupan seharian mereka dan mengelakkan diri daripada terlalu mementingkan diri dalam urusan dunia mereka sendiri sehingga mereka menjadi lalai terhadap perkara-perkara yang berlaku di sekeliling mereka. Ini adalah kualiti yang penting untuk dimiliki kerana ia adalah cara terbaik untuk menguatkan iman seseorang yang seterusnya membantu seseorang untuk kekal taat kepada Allah, Yang Maha Tinggi, pada setiap masa. Sebagai contoh, apabila seorang muslim memerhati orang yang sakit, mereka bukan sahaja harus membantu mereka dengan apa jua cara yang mereka miliki, walaupun ia hanya doa, tetapi mereka harus memikirkan kesihatan mereka sendiri dan memahami bahawa mereka juga akhirnya akan kehilangan kesihatan yang baik oleh penyakit, penuaan atau kematian. Ini seharusnya memberi inspirasi kepada mereka untuk bersyukur dengan kesihatan yang baik dan menunjukkannya melalui tindakan mereka dengan memanfaatkan kesihatan mereka yang baik dalam urusan dunia dan agama yang diredhai Allah Taala.

Apabila mereka melihat kematian orang kaya, mereka bukan sahaja harus berasa sedih untuk si mati dan keluarga mereka tetapi menyedari bahawa suatu hari yang tidak diketahui mereka akan mati juga. Mereka harus memahami bahawa seperti orang kaya yang ditinggalkan oleh harta, kemasyhuran dan keluarga di kubur mereka begitu juga mereka akan ditinggalkan hanya dengan amalan mereka di kubur mereka. Ini akan mendorong mereka untuk mempersiapkan diri untuk kubur dan akhirat.

Sikap ini boleh dan harus diterapkan pada semua perkara yang diperhatikan. Seorang muslim harus mengambil pelajaran dari segala sesuatu di sekelilingnya yang telah dinasihatkan dalam Al-Quran. Bab 3 Alee Imran, ayat 191:

*“...dan fikirkanlah tentang penciptaan langit dan bumi (seraya berkata):  
“Ya Tuhan kami, tiadalah Engkau menciptakan ini dengan sia-sia, Maha Suci Engkau, maka peliharalah kami dari siksa neraka.””*

Mereka yang berkelakuan seperti ini akan menguatkan iman mereka setiap hari manakala mereka yang terlalu mementingkan diri dalam kehidupan dunia mereka akan tetap lalai yang boleh membawa mereka kepada kebinasaan.

Merenungkan penciptaan Langit dan Bumi dan semua yang ada di antara keduanya dan ciptaan yang berbeza membawa kepada pengukuhan iman seseorang. Ini kerana kehebatan ciptaan menunjukkan Kebesaran Pencipta. Keserasian sempurna ciptaan seperti Matahari dan Bulan, menunjukkan pengetahuan dan kebijaksanaan Allah yang tidak terbatas. Karunia yang melimpah ruah yang meliputi manusia menunjukkan rahmat Allah Yang Maha Tinggi. Semua faktor ini dan lebih banyak lagi mendorong seorang muslim untuk mengagungkan Allah, Yang Maha Tinggi, memuji-Nya dan ikhlas kepada-Nya. Dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim nombor 196, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, berpesan bahawa Islam adalah keikhlasan terhadap Allah Taala.

Ikhlas kepada Allah Ta'ala termasuk menunaikan segala kewajiban yang diberikan oleh-Nya berupa perintah dan larangan semata-mata untuk keredaan-Nya. Seperti yang ditegaskan dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 1, semua akan dinilai dengan niat mereka. Oleh itu, jika seseorang tidak ikhlas kepada Allah Taala, apabila beramal soleh mereka tidak akan mendapat pahala di dunia dan di akhirat. Malah, menurut Hadis yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 3154, orang-orang yang melakukan perbuatan yang tidak ikhlas akan diberitahu pada hari kiamat untuk mencari pahala mereka daripada orang yang mereka bertindak, yang tidak mungkin. Bab 98 Al Bayyinah, ayat 5.

*"Dan tidaklah mereka disuruh kecuali supaya menyembah Allah dengan mengikhlaskan agama kepada-Nya....."*

Jika seseorang itu lalai dalam menunaikan kewajipannya kepada Allah Ta'ala, itu membuktikan tiadanya keikhlasan. Oleh itu, mereka harus bertaubat dengan ikhlas dan berjuang untuk memenuhi semuanya. Adalah penting untuk mengingati Allah, Yang Maha Tinggi, tidak pernah membebani seseorang dengan tugas yang tidak dapat mereka lakukan atau tangani. Surah 2 Al Baqarah, ayat 286.

*"Allah tidak membebani seseorang melainkan sesuai dengan kemampuannya..."*

Ikhlas kepada Allah Ta'ala bermakna seseorang itu sentiasa memilih keredhaan-Nya daripada keredhaan diri sendiri dan orang lain. Seorang

Muslim hendaklah sentiasa mengutamakan perbuatan-perbuatan yang diredhai Allah Taala berbanding segala-galanya. Hendaklah seseorang itu mengasihi orang lain dan membenci dosa-dosa mereka kerana Allah Taala, dan bukan kerana hawa nafsu mereka sendiri. Apabila mereka menolong orang lain atau enggan mengambil bahagian dalam maksiat itu hendaklah kerana Allah Taala. Orang yang mengamalkan mentaliti ini telah menyempurnakan iman mereka. Hal ini ditegaskan dalam Hadis yang terdapat dalam Sunan Abu Dawud, nombor 4681.

Merenungkan keperluan berterusan seluruh ciptaan Tuhannya membawa seorang muslim untuk tunduk dengan rendah hati kepadanya. Ia menggalakkan seorang muslim untuk menyerahkan keperluan mereka dan bergantung kepada tidak lain daripada Allah Taala.

Pada satu ketika dalam sejarah Bumi seolah-olah menjadi satu-satunya perkara penting di alam semesta. Tetapi dengan peredaran masa dan kemajuan saintifik didapati bahawa Bumi sebenarnya hanyalah setitik di lautan yang luas iaitu, alam semesta. Adalah penting bagi umat Islam untuk memahami ajaran saintifik ini kerana ia memberi inspirasi kepada seseorang untuk mengamalkan ciri-ciri yang baik, seperti kepercayaan kepada kuasa Allah yang tidak terhingga. Apabila seorang muslim menghadapi kesulitan dan mempersoalkan pertolongan Allah Ta'ala, mereka harus merenungkan ukuran alam semesta dan berapa banyak makhluk yang ada di dalamnya. Bumi adalah satu planet dalam sistem suria yang terdiri daripada banyak planet dan bintang. Banyak sistem suria membentuk galaksi. Banyak galaksi membentuk alam semesta. Seorang muslim sangat percaya bahawa semua ini diciptakan dan dipelihara oleh Allah Yang Maha Agung, tanpa sebarang sekutu atau pertolongan. Apabila seorang muslim merenungkan perkara ini secara mendalam, mereka harus sedar bahawa jika Allah, Yang Maha Tinggi, dapat mengekalkan seluruh alam ini tanpa apa-apa yang terputus atau tidak selari, Dia juga boleh mengurus masalah dan kesulitan mereka.

Peruntungan adalah sesuatu yang sering ditekankan oleh orang ramai dan dalam beberapa kes tekanan ini malah mendorong mereka untuk mendapatkan peruntungan daripada sumber yang menyalahi undang-undang. Setiap kali seorang muslim menghadapi tekanan ini, mereka harus merenungkan alam semesta dan ciptaan yang tidak terhitung banyaknya yang disediakan oleh Allah, Yang Maha Tinggi, secara berterusan. Jika Dia melakukan ini mengapa seseorang harus mengesyaki Dia tidak akan menyediakan peruntungan untuk seseorang yang hanya memerlukan beberapa perkara untuk menampung dirinya? Mengundur selangkah ketika menghadapi kesulitan dan menilai fakta-fakta ini adalah cara terbaik untuk menghilangkan tekanan dan menguatkan kepercayaan seseorang kepada Allah Yang Maha Tinggi.

Ajaran terdapat di dalam Al-Quran dan dalam tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, seperti janji Allah Taala, untuk menyediakan rezeki yang berterusan kepada makhluk. Surah 29 Al Ankabut, ayat 60:

*“Dan berapa banyak makhluk yang tidak membawa rezekinya. Allah memberi rezeki kepadanya dan untuk kamu...”*

Tetapi kebenaran ajaran ini juga terdapat dalam penciptaan, seperti alam semesta. Bab 3 Alee Imran, ayat 190:

*“Sesungguhnya dalam penciptaan langit dan bumi, dan silih bergantinya malam dan siang terdapat tanda-tanda bagi orang-orang yang berakal.”*

Oleh itu, adalah penting bagi umat Islam untuk mula-mula mempelajari dan bertindak berdasarkan ajaran kitab suci Ilahi dan kemudian merenung tentang penciptaan. Ini akan membawa kepada pengukuhan iman seseorang, termasuk pengukuhan tawakkal seseorang kepada Allah Taala.

## **Merenungkan nikmat Allah Yang Maha Tinggi**

Tidak ada makhluk yang terlepas dari nikmat Allah yang tidak terhitung jumlahnya, dan merenungkannya akan menguatkan iman seseorang kepada-Nya. Iman mendorong seseorang untuk menunjukkan kesyukuran yang sebenar-benarnya atas nikmat Allah Taala, yang seterusnya menguatkan lagi keimanan seseorang. Ini berlaku kerana kesyukuran yang sebenar melibatkan penggunaan setiap nikmat yang telah dianugerahkan dengan cara yang diredhai oleh Allah Yang Maha Tinggi. Inilah hakikat ketaatan sejati yang seterusnya menguatkan keimanan seseorang kepada-Nya. Semakin bersyukur seseorang muslim semakin banyak nikmat yang akan diterimanya yang seterusnya membawa kepada pengukuhan iman mereka. Bab 14 Ibrahim, ayat 7:

*“Dan (ingatlah) ketika Tuhanmu memaklumkan, ‘Sesungguhnya jika kamu bersyukur, pasti Kami akan menambah (nikmat) kepadamu...’”*



## **Sesungguhnya mengingati Allah Yang Maha Tinggi**

Dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 6407, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, berpesan bahawa perbezaan antara orang yang berzikir kepada Allah Subhanahu wa Ta'ala dan orang yang tidak berzikir adalah seperti orang yang bernyawa. orang mati.

Adalah penting bagi orang Islam yang ingin mewujudkan hubungan yang kuat dengan Allah, Yang Maha Tinggi, supaya mereka dapat mengatasi semua kesulitan di dunia dan di akhirat dengan berjaya untuk mengingati Allah, yang Maha Tinggi, sebanyak mungkin. Ringkasnya, semakin mereka mengingati-Nya semakin mereka akan mencapai matlamat penting ini.

Ini dicapai dengan mengamalkan tiga peringkat zikir kepada Allah Taala. Peringkat pertama ialah mengingati Allah Ta'ala secara batin dan senyap. Ini termasuk membetulkan niat supaya mereka hanya bertindak untuk keredhaan Allah Taala. Yang kedua ialah dengan mengingati Allah Taala melalui lidah. Tetapi cara yang paling tinggi dan paling berkesan untuk mengukuhkan ikatan seseorang dengan Allah Taala, secara praktikal adalah mengingati-Nya dengan anggota badan. Ini dicapai dengan menunaikan perintah-Nya, menjauhi larangan-Nya dan dengan menghadapi takdir dengan sabar mengikut hadis Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,. Ini memerlukan seseorang itu untuk memperoleh dan bertindak berdasarkan ilmu Islam yang seterusnya menjadi punca segala kebaikan dan kejayaan di kedua-dua dunia.

Mereka yang kekal pada dua peringkat pertama akan mendapat pahala bergantung kepada niat mereka tetapi mereka tidak mungkin meningkatkan kekuatan iman dan taqwa mereka melainkan mereka melangkah ke peringkat ketiga dan tertinggi dalam mengingati Allah Taala.

## **Memahami Kecemerlangan Islam**

Islam itu mulia, baik dan suci. Kepercayaan adalah betul dan paling berfaedah. Akhlak dan tingkah laku yang dipromosikannya adalah yang terbaik dan terindah. Tindakan dan ucapan yang digalakkan adalah yang terbaik dan paling adil untuk semua ciptaan. Sebagai contoh, i na Hadith yang terdapat dalam Sunan An Nasai, nombor 4998, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, menasihati tanda-tanda seorang muslim sejati dan mukmin sejati. Muslim sejati adalah orang yang menjauhkan bahaya lisan dan fizikal mereka daripada orang lain. Ini sebenarnya, termasuk semua orang tanpa mengira agama mereka. Ia termasuk semua jenis dosa lisan dan fizikal yang boleh menyebabkan kemudaratan atau kesusahan kepada orang lain. Ini boleh termasuk gagal untuk memberikan nasihat yang terbaik kepada orang lain kerana ini bercanggah dengan keikhlasan terhadap orang lain yang telah diperintahkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sunan An Nasai, nombor 4204. Ia termasuk menasihati orang lain supaya menderhaka kepada Allah, dengan itu, mengajak mereka ke arah maksiat. . Seorang muslim harus menghindari perilaku ini kerana mereka akan diambil kira bagi setiap orang yang bertindak atas nasihat buruk mereka. Ini telah diperingatkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 2351.

Kemudaratan fizikal termasuk menimbulkan masalah untuk kehidupan orang lain, melakukan penipuan, menipu orang lain dan penderaan fizikal. Kesemua ciri ini bercanggah dengan ajaran Islam dan mesti dijauhi.

Seorang mukmin sejati, menurut Hadis utama yang dibincangkan, adalah orang yang menjauhkan bahayanya dari nyawa dan harta benda orang lain. Sekali lagi, ini terpakai kepada semua orang tanpa mengira kepercayaan mereka. Ini termasuk mencuri, menyalahgunakan atau merosakkan harta benda dan harta benda orang lain. Setiap kali seseorang diamanahkan dengan harta orang lain mereka mesti memastikan mereka hanya menggunakannya dengan kebenaran pemilik dan dengan cara yang menyenangkan dan dipersetujui oleh pemiliknya. Nabi Muhammad s.a.w telah memperingatkan dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sunan An Nasai, nombor 5421, bahawa sesiapa yang mengambil harta orang lain secara haram, dengan sumpah palsu, walaupun sekecil ranting ranting, pokok akan masuk neraka.

Kesimpulannya, seorang muslim mesti menyokong deklarasinya dengan tindakan kerana ia adalah bukti fizikal kepercayaan seseorang yang akan diperlukan untuk memperoleh kejayaan pada hari kiamat. Di samping itu, seorang muslim harus memenuhi ciri-ciri keimanan yang benar terhadap Allah, Yang Maha Tinggi, dan manusia. Cara terbaik untuk mencapai perkara ini berkaitan dengan orang adalah dengan hanya melayan orang lain seperti yang mereka ingin dilayan oleh orang, iaitu dengan hormat dan keamanan.

Dengan merenungkan keunggulan Islam, Allah menghiasi hati umat Islam dan menjadikannya dicintai oleh mereka. Surah 49 Al Hujurat, ayat 7:

*“...tetapi Allah menjadikan kamu cinta kepada keimanan dan menjadikan iman itu menyenangkan dalam hati kamu dan menjadikan*

*kamu benci kepada kekafiran, kefasikan dan kedurhakaan. Mereka itulah orang-orang yang mendapat petunjuk.”*

Cinta ini menuntun seseorang untuk menghiasi dirinya baik secara batiniah melalui keikhlasan dan zahir melalui perbuatan yang diredhai Allah Ta'ala.

## **Berusaha Mencapai Kecemerlangan Iman**

Dalam sebuah Hadis panjang yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 99, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, menjelaskan maksud Ihsan, yang boleh diterjemahkan sebagai kecemerlangan. Kecemerlangan ini merujuk kepada kelakuan dan tingkah laku seseorang terhadap Allah, Yang Maha Agung, dan makhluk. Bertindak dengan cemerlang telah disebutkan di seluruh Al-Quran, seperti surah 10 Yunus, ayat 26:

*“ Bagi orang-orang yang telah melakukan yang terbaik, ada pahala yang terbaik – dan tambahan...”*

Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, telah menjelaskan ayat ini dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 449 dan 450. Kata tambahan dalam ayat ini merujuk kepada apabila penghuni Syurga akan dikurniakan penglihatan ketuhanan Allah, Yang Maha Tinggi. Ganjaran ini sesuai untuk orang Islam yang bertindak dengan cemerlang. Sebagai kecemerlangan bermakna menjalani kehidupan seseorang seolah-olah mereka dapat menyaksikan Allah, Yang Maha Agung, memerhatikan zahir dan batin mereka pada setiap masa. Seseorang yang dapat memerhatikan pihak berkuasa yang berkuasa memerhati mereka tidak akan berkelakuan buruk kerana kagum terhadap mereka. Malah, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, pernah berpesan kepada seseorang agar sentiasa berkelakuan seolah-olah sentiasa diperhatikan oleh orang soleh yang mereka hormati. Ini telah dinasihatkan dalam Hadis yang terdapat dalam Imam Tabarani, Al Mu'jam Al Kabir , nombor 5539.

Sesiapa yang berbuat demikian akan sangat jarang melakukan dosa dan sentiasa bersegera ke arah kebaikan. Sikap ini menimbulkan rasa takut kepada Allah Ta'ala , dan bertindak sebagai perisai dari api ujian di dunia dan api Neraka di akhirat. Kewaspadaan ini akan memastikan seseorang bukan sahaja menunaikan semua kewajipan mereka terhadap Allah, Yang Maha Agung, tetapi ia juga mendorong mereka untuk menunaikan tanggungjawab mereka terhadap ciptaan. Puncaknya adalah dengan ikhlas memperlakukan orang lain dengan kebaikan. Orang ini akan memenuhi Hadis yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 251, yang menasihati bahawa seseorang tidak boleh menjadi mukmin yang sebenar sehingga dia mencintai orang lain seperti yang dia cintai untuk dirinya sendiri.

Tahap kecemerlangan ini memastikan seseorang itu beramal dengan niat yang betul, iaitu asas iman mengikut Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 1. Kejayaan dijamin bagi orang yang beramal dan menunjukkan tingkah laku yang baik dengan niat yang betul iaitu, untuk mendapat keredhaan Allah Taala. Semakin cemerlang seseorang itu semakin kuat imannya sehingga menjadi seorang muslim yang jauh dari kelalaian dan sentiasa berhempas pulas memperindah akhirat dan dunia mengikut ajaran Islam.

Dikhuatiri balasan pahala ini akan diberikan kepada orang-orang yang berpaling dari Allah Ta'ala. Kerana mereka hidup tanpa takut kepada pandangan Allah yang meliputi segala-galanya, mereka akan terlindung daripada melihat-Nya di akhirat. Surah 83 Al Mutaffifin, ayat 15:

*“Tidak! Sesungguhnya dari Tuhan mereka pada hari itu mereka akan berpecah belah.”*

Mereka yang gagal mencapai tahap bertindak seolah-olah mereka menyaksikan Allah, Yang Maha Tinggi, mesti bertindak mengikut bahagian kedua nasihat yang diberikan dalam Hadis utama yang dipetik pada awalnya. Orang ini harus benar-benar percaya bahawa Allah, Yang Maha Tinggi, sentiasa memerhati mereka. Walaupun keadaan ini lebih rendah darjatnya daripada orang yang bertindak seolah-olah mereka memerhatikan Allah Taala, tidak kurang, itu adalah cara yang bagus untuk mengamalkan rasa takut yang sebenar kepada Allah Taala. Seperti yang dinyatakan sebelum ini sikap ini akan mencegah seseorang daripada melakukan maksiat dan mendorong mereka ke arah kebaikan. Seperti yang dinasihatkan oleh Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, dalam kitab Imam Tabarani, Al Mu'jam Al Kabir, nombor 7935, orang yang berusaha untuk mengamalkan mentaliti ini akan diberi naungan pada Hari Kiamat oleh Allah, Dimuliakan.

Kehadiran ilahi Allah, Yang Maha Tinggi, disebutkan di seluruh Al-Quran, seperti Bab 57 Al Hadid, ayat 4:

*“... Dia bersama kamu di mana sahaja kamu berada. Dan Allah Maha Melihat apa yang kamu kerjakan”.*

Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, telah menasihati untuk mengamalkan kesedaran sebenar tentang kehadiran ilahi Allah, Yang Maha Tinggi, dalam banyak Hadis. Sebagai contoh, dalam satu Hadis ketuhanan yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 7405,



Allah Taala menyatakan bahwa Dia bersama sesiapa yang mengingatiNya. Inilah sebabnya mengapa telah dilaporkan dalam Hilyat Al Awliya, jilid 1, halaman 84 dan 85, tentang Amirul Mukminin, Ali Bin Abu Talib, semoga Allah meridhainya, bahwa dia menjauhkan diri dari kilauan dan kemegahan. dunia material dan hanya menemui ketenangan di malam yang sunyi. Maksudnya, dia lebih mencari kemesraan Allah Taala daripada pertemanan manusia.

Mengamalkan kesedaran tentang kehadiran ilahi Allah, Yang Maha Tinggi, bukan sahaja mencegah dosa dan menggalakkan perbuatan baik tetapi ia juga mencegah kesunyian dan kemurungan. Seseorang sangat jarang dipengaruhi oleh masalah kesihatan mental apabila mereka sentiasa dikelilingi oleh orang yang menyayangi mereka dan membantu mereka. Tidak ada yang lebih mencintai makhluk selain Allah Ta'ala, dan tidak ada keraguan bahwa Dialah sumber segala pertolongan. Oleh itu, bertindak dengan cemerlang memberi manfaat kepada iman, tindakan, keadaan emosi dan masyarakat luas.

Seorang muslim harus mengelak daripada menjadi seperti orang yang memperlakukan Allah Ta'ala sebagai yang paling hina di antara mereka yang memerhatikannya. Ini adalah penyakit rohani yang serius yang membawa kepada semua jenis dosa dan tingkah laku jahat terhadap Allah, Yang Maha Tinggi, dan makhluk.



## **Ikhlas kepada Penciptaan**

Keikhlasan dan kebaikan terhadap ciptaan menurut ajaran Islam menguatkan iman. Ini telah ditunjukkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim nombor 196, di mana Nabi Muhammad, saw, menasihatkan bahawa Islam adalah keikhlasan terhadap masyarakat umum. Ini termasuk mengharapkan yang terbaik untuk mereka pada setiap masa dan menunjukkannya melalui kata-kata dan tindakan seseorang. Ia termasuk menasihati orang lain untuk melakukan kebaikan, melarang mereka dari kejahatan, belas kasihan dan baik kepada orang lain pada setiap masa. Ini boleh disimpulkan dengan satu Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 170. Ia memberi amaran bahawa seseorang itu tidak boleh menjadi seorang mukmin sejati sehinggalah dia mencintai orang lain apa yang mereka inginkan untuk dirinya sendiri.

Ikhlas kepada manusia adalah sangat penting sehingga menurut Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 57, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, meletakkan kewajipan ini di samping mendirikan solat fardhu dan menyedekahkan zakat. Dari Hadis ini sahaja seseorang dapat memahami kepentingannya kerana ia telah diletakkan dengan dua tugas wajib yang penting.

Ia adalah sebahagian daripada keikhlasan terhadap manusia bahawa seseorang itu gembira apabila mereka gembira dan sedih setiap kali mereka berduka selagi sikap mereka tidak bercanggah dengan ajaran Islam. Tahap keikhlasan yang tinggi termasuk seseorang pergi ke had yang melampau untuk menjadikan kehidupan orang lain lebih baik, walaupun ini meletakkan dirinya dalam kesukaran. Sebagai contoh,

seseorang mungkin mengorbankan pembelian barang-barang tertentu untuk menderma kekayaan kepada yang memerlukan. Berhasrat dan berusaha untuk sentiasa menyatukan orang dalam kebaikan adalah sebahagian daripada keikhlasan terhadap orang lain. Sedangkan, memecahbelahkan orang lain adalah ciri-ciri Iblis. Surah 17 Al Isra, ayat 53:

*“...Syaitan pasti berusaha untuk menyemai perbalahan di antara mereka...”*

Salah satu cara untuk menyatukan manusia ialah menutupi aib orang lain dan menasihati mereka secara peribadi terhadap dosa. Barangsiapa yang berbuat demikian, maka dosa-dosanya akan tertutup oleh Allah, Yang Maha Tinggi,. Hal ini ditegaskan dalam Hadith yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 1426. Seboleh-bolehnya seseorang itu hendaklah menasihati dan mengajar aspek agama dan aspek penting dunia kepada orang lain supaya kehidupan dunia dan agama mereka bertambah baik. Bukti keikhlasan seseorang kepada orang lain ialah mereka menyokong mereka semasa ketiadaan mereka misalnya, dari fitnah orang lain. Berpaling daripada orang lain dan hanya mementingkan diri sendiri bukanlah sikap seorang muslim. Malah, ini adalah bagaimana kebanyakan haiwan berkelakuan. Walaupun seseorang itu tidak dapat mengubah seluruh masyarakat, mereka masih boleh ikhlas membantu mereka dalam kehidupan mereka, seperti saudara-mara dan rakan-rakan mereka. Ringkasnya, seseorang mesti melayan orang lain seperti yang mereka inginkan orang lain memperlakukan mereka. Surah 28 Al Qasas, ayat 77:

*“...Dan berbuat baiklah sebagaimana Allah telah berbuat baik kepadamu...”*

Sebenarnya seorang muslim tidak boleh menjadi mukmin sejati sehingga mereka mencintai orang lain seperti yang mereka cintai untuk dirinya sendiri. Ini telah disahkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 13. Ini tidak bermakna seorang muslim akan hilang imannya jika mereka gagal mengamalkan sifat ini. Ini bermakna bahawa iman seorang muslim tidak akan sempurna sehingga mereka bertindak atas nasihat ini. Hadis ini juga menunjukkan bahawa seorang muslim tidak akan sempurna imannya sehingga mereka juga tidak menyukai orang lain apa yang mereka tidak suka untuk dirinya sendiri. Ini disokong oleh Hadis lain yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 6586. Ia menasihatkan bahawa umat Islam adalah seperti satu badan. Jika satu bahagian badan mengalami kesakitan, seluruh badan berkongsi kesakitan. Perasaan bersama ini termasuk mengasihi dan membenci orang lain apa yang dicintai dan dibenci untuk dirinya sendiri.

Seorang muslim hanya boleh mencapai status ini apabila hatinya bebas daripada sifat-sifat jahat, seperti hasad dengki. Sifat-sifat jahat ini akan sentiasa menyebabkan seseorang menginginkan yang lebih baik untuk dirinya. Maka pada hakikatnya, Hadis ini merupakan petunjuk bahawa seseorang itu hendaklah mensucikan hati dengan mengamalkan sifat-sifat yang baik, seperti pemaaf, dan menghilangkan sifat-sifat buruk, seperti hasad. Ini hanya mungkin melalui pembelajaran dan tindakan berdasarkan ajaran Al-Quran dan tradisi Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atas baginda.

Adalah penting bagi umat Islam untuk memahami bahawa menginginkan kebaikan untuk orang lain akan menyebabkan mereka kehilangan perkara yang baik. Perbendaharaan Allah yang Maha Tinggi tiada had maka tidak perlu mengamalkan mentaliti mementingkan diri dan tamak.

Menginginkan kebaikan untuk orang lain termasuk berusaha untuk membantu orang lain dalam apa jua cara yang boleh, seperti sokongan kewangan atau emosi, dengan cara yang sama seseorang ingin orang lain membantu mereka pada saat mereka memerlukan. Oleh itu, cinta ini mesti ditunjukkan melalui tindakan bukan sekadar kata-kata. Walaupun seorang muslim melarang kemungkaran dan memberikan nasihat yang bercanggah dengan keinginan orang lain, mereka harus melakukannya dengan lembut seperti mereka mahu orang lain menasihati mereka dengan baik.

Seperti yang dinyatakan sebelum ini, Hadis utama yang dibincangkan menunjukkan kepentingan menghapuskan semua sifat buruk yang bercanggah dengan kasih sayang dan perhatian bersama, seperti hasad dengki. Iri hati adalah apabila seseorang ingin memiliki nikmat tertentu yang hanya boleh diperolehi apabila ia diambil dari orang lain. Sikap ini merupakan cabaran langsung kepada pengagihan nikmat yang dipilih oleh Allah Taala. Inilah sebabnya ia adalah dosa besar dan membawa kepada kemusnahan perbuatan baik orang yang dengki. Ini telah diperingatkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sunan Abu Dawud, nombor 4903. Jika seorang Muslim mesti menginginkan harta yang halal yang dimiliki oleh orang lain, mereka harus berharap dan berdoa kepada Allah Taala, untuk memberikan mereka perkara yang sama atau serupa tanpa kehilangan orang lain. berkat itu. Hasad dengki jenis ini adalah halal dan terpuji dalam aspek agama. Ini telah dinasihatkan dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sahih Muslim, nombor 1896. Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, berpesan agar umat Islam

hanya cemburu kepada orang kaya yang menggunakan hartanya dengan betul. Dan cemburulah kepada orang yang berilmu yang menggunakan ilmunya untuk memberi manfaat kepada diri sendiri dan orang lain.

Seorang Muslim bukan sahaja harus mencintai orang lain untuk mendapatkan nikmat dunia yang halal tetapi juga untuk mereka mendapat rahmat agama di kedua-dua dunia. Bahkan, apabila seseorang menginginkan ini untuk orang lain, ia mendorong mereka untuk berusaha lebih keras dalam ketaatan kepada Allah, dengan menunaikan perintah-Nya, menjauhi larangan-Nya dan dengan menghadapi takdir dengan sabar. Persaingan sihat seperti ini dialukan dalam Islam. Surah 83 Al Mutaffifin, ayat 26:

*“...Jadi untuk ini biarkan pesaing bertanding.”*

Dorongan ini juga akan memberi inspirasi kepada seorang muslim untuk menilai diri mereka untuk mencari dan menghapuskan sebarang kesalahan dalam akhlak mereka. Apabila kedua-dua unsur ini menggabungkan makna, berusaha dalam ketaatan yang ikhlas kepada Allah, Yang Maha Agung, dan membersihkan akhlak seseorang, ia membawa kepada kejayaan di kedua-dua dunia.

Oleh itu, seorang Muslim bukan sahaja harus mengaku mengasihi orang lain apa yang mereka inginkan untuk dirinya secara lisan tetapi menunjukkannya melalui tindakan mereka. Diharapkan bahawa orang yang mengambil berat terhadap orang lain dengan cara ini akan

mendapat keprihatinan Allah Taala di kedua-dua alam. Ini telah ditunjukkan dalam Hadis yang terdapat dalam Jami At Tirmidzi, nombor 1930.



## **Memerintahkan kebaikan dan melarang kemungkaran**

Berpesan-pesan kepada kebenaran dan kesabaran serta mencegah kemungkaran menguatkan keimanan seseorang terhadap Islam.

Dalam sebuah Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 2686, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, memberi amaran bahawa gagal menunaikan kewajipan penting iaitu menyuruh kepada kebaikan dan mencegah kemungkaran boleh difahami dengan contoh perahu dengan dua tingkat penuh. daripada orang. Orang-orang di tingkat bawah terus mengganggu orang-orang di tingkat atas apabila mereka ingin mendapatkan air. Jadi mereka memutuskan untuk menggerudi lubang di aras bawah supaya mereka boleh mengakses air secara terus. Jika orang di peringkat atas gagal menghalang mereka semua pasti akan lemas.

Adalah penting bagi umat Islam untuk tidak berputus asa untuk memerintahkan kebaikan dan mencegah kemungkaran mengikut pengetahuan mereka dengan cara yang lemah lembut. Seorang muslim tidak boleh percaya bahawa selagi mereka mentaati Allah Ta'ala, orang-orang sesat yang lain tidak akan dapat mempengaruhi mereka dengan cara yang negatif. Epal yang baik akhirnya akan terjejas apabila diletakkan bersama epal busuk. Begitu juga orang Islam yang gagal menyuruh orang lain berbuat kebaikan akhirnya akan terpengaruh dengan tingkah laku negatif mereka sama ada secara halus atau zahir. Walaupun masyarakat yang lebih luas telah menjadi lalai, seseorang itu tidak boleh berputus asa untuk menasihati tanggungan mereka seperti keluarga mereka kerana bukan sahaja tingkah laku negatif mereka akan lebih menjejaskan mereka tetapi ini adalah kewajipan ke atas semua

orang Islam mengikut Hadis yang terdapat dalam Sunan Abu Dawud, nombor 2928. Walaupun seorang muslim diabaikan oleh orang lain, mereka harus menunaikan kewajipan mereka dengan menasihati mereka dengan cara yang lemah lembut yang disokong oleh bukti dan pengetahuan yang kukuh. Hanya dengan cara ini mereka akan dilindungi daripada kesan negatif mereka dan diampunkan pada hari kiamat. Tetapi jika mereka hanya mengambil berat tentang diri mereka sendiri dan mengabaikan tindakan orang lain, dikhuatiri kesan negatif orang lain boleh membawa kepada kesesatan mereka.

Perlu diingat, kegagalan bertindak atas nasihat sendiri menghalang iman daripada mengukuhkan.

Dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 3267, Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, telah memperingatkan bahawa sesiapa yang menyalahi nasihat mereka sendiri ketika menyuruh kebaikan dan melarang kemungkaran akan diazab di Neraka.

Daripada mengikuti jejak langkah orang-orang terdahulu yang soleh dengan menasihati semata-mata kerana Allah Taala, banyak orang menasihati untuk alasan lain, seperti untuk mendapatkan populariti dan perkara duniawi. Sebagai contoh, sesetengah ulama sering berusaha untuk menjadi tumpuan dalam perhimpunan dan acara dan tidak berpuas hati dengan tempat duduk di sebelah kerana mereka inginkan kerusi tengah. Apabila niat mereka menjadi seperti ini, Allah Taala, menghapuskan kesan positif nasihat mereka dan dengan itu mereka kini mempunyai sedikit pengaruh positif terhadap pendengar mereka. Mereka sepatutnya menunjukkan contoh yang praktikal daripada

mengatakan satu perkara dan melakukan yang lain. Ini menyebabkan nasihat mereka menjadi tidak berkesan.

Umat Islam hendaklah berusaha untuk sentiasa bertindak mengikut nasihat mereka sendiri sebelum menyuruh orang lain berbuat demikian kerana berkelakuan seperti ini dibenci oleh Allah Taala. Bab 61 As Saf, ayat 3:

*"Amat besar kebencian di sisi Allah ialah kamu mengatakan apa yang tidak kamu kerjakan."*

Ini tidak bermakna seseorang mesti menjadi sempurna sebelum menasihati orang lain kerana ini tidak mungkin. Sebaliknya, mereka harus membetulkan niat mereka dan membuktikannya melalui tindakan mereka dengan berusaha untuk bertindak atas nasihat mereka sendiri sebelum menasihati orang lain. Hanya dengan sikap ini mereka akan terhindar dari hukuman yang disebutkan dalam Hadis ini. Kegagalan dalam melaksanakan prinsip ini menyebabkan nasihat umat Islam menjadi tidak berkesan walaupun bilangan penasihat meningkat secara mendadak sejak beberapa tahun lalu.

## **Berusaha Menentang Perkara yang Melawan Iman**

Berjuang melawan cabang-cabang kekufuran seperti kemunafikan dan dosa membantu menguatkan iman. Sama seperti perlu untuk bertindak atas perkara-perkara yang secara langsung menguatkan iman, ia juga perlu untuk berusaha melawan perkara-perkara yang melemahkan iman. Ini termasuklah bertaubat secara ikhlas daripada dosa. Taubat yang sungguh-sungguh termasuk penyesalan, memohon ampun kepada Allah, Yang Maha Tinggi, dan sesiapa yang dizalimi, berjanji tidak akan mengulangi dosa atau dosa yang serupa dan menebus sebarang hak yang telah dilanggar terhadap Allah, Yang Maha Tinggi, dan manusia.

Seorang muslim mesti memerangi keraguan dalam agama dengan ilmu dan amal dan keinginan asas mesti diganti dengan keinginan iman. Ini kerana keinginan untuk kejayaan sebenar hanya boleh benar-benar wujud dengan meninggalkan keinginan asas dan menentangnya. Apabila seorang muslim menghalang dirinya daripada menjadi mangsa keraguan dan keinginan asas iman mereka akan menjadi kuat dan lengkap.

Umat Islam hendaklah tetap teguh apabila mereka diserang oleh musuh-musuh mereka iaitu syaitan, syaitan batin mereka dan orang-orang yang mengajak mereka ke arah kemaksiatan kepada Allah, Yang Maha Tinggi,. Seorang muslim tidak boleh membelakangkan ketaatan kepada Allah Ta'ala, setiap kali mereka digoda oleh musuh-musuh ini. Sebaliknya, mereka harus tetap teguh dalam ketaatan kepada Allah Ta'ala, yang meliputi menunaikan perintah-Nya, meninggalkan larangan-Nya dan menghadapi takdir dengan sabar. Ini dicapai dengan menjauhi tempat, benda dan orang yang mengajak dan menggoda mereka ke

arah maksiat dan kemaksiatan kepada Allah Taala. Menghindari perangkap syaitan hanya dapat dicapai dengan menimba dan mengamalkan ilmu Islam. Cara yang sama perangkap di jalan hanya dielakkan dengan memiliki pengetahuan tentang mereka yang sama; Ilmu Islam dituntut untuk mengelakkan perangkap syaitan. Sebagai contoh, seorang muslim mungkin menghabiskan banyak masa membaca Al-Quran tetapi kerana kejahilan mereka mungkin merosakkan amal soleh mereka tanpa menyedarinya melalui dosa seperti, mengumpat. Seorang muslim pasti akan menghadapi serangan-serangan ini, maka mereka harus mempersiapkan diri untuk menghadapinya melalui ketaatan yang tulus kepada Allah, Yang Maha Tinggi,, dan sebagai balasannya memperoleh pahala yang tidak terhitung. Allah Ta'ala telah menjamin petunjuk yang benar bagi mereka yang berjuang dengan cara ini kerana Dia. Surah 29 Al Ankabut, ayat 69:

*“Dan orang-orang yang berjihad untuk (mencari keridhaan) Kami, benar-benar akan Kami tunjukkan kepada mereka jalan-jalan Kami...”*

Sedangkan menghadapi serangan ini dengan kejahilan dan kemaksiatan hanya akan membawa kepada kesukaran dan kehinaan di kedua-dua dunia. Dengan cara yang sama seorang pejuang yang tidak memiliki senjata untuk mempertahankan diri mereka akan dikalahkan; seorang muslim yang jahil tidak akan mempunyai senjata untuk mempertahankan diri apabila menghadapi serangan ini yang akan mengakibatkan kekalahan mereka. Sedangkan orang Islam yang berilmu dibekalkan dengan senjata yang paling ampuh yang tidak dapat dikalahkan atau dikalahkan iaitu ketaatan yang ikhlas kepada Allah, Yang Maha Tinggi,. Ini hanya dapat dicapai dengan memperoleh dan mengamalkan ilmu Islam secara ikhlas.

## **Kesimpulan**

Semua orang Islam beriman kepada Islam tetapi kekuatan iman mereka berbeza-beza pada setiap orang. Contohnya, orang yang mengikut ajaran Islam kerana disuruh oleh keluarga mereka tidak sama dengan orang yang beriman melalui bukti. Seseorang yang telah mendengar tentang sesuatu tidak akan mempercayainya dengan cara yang sama seperti orang yang telah menyaksikan perkara itu dengan matanya sendiri.

Sebagaimana ditegaskan dalam Hadis yang terdapat dalam Sunan Ibn Majah, nombor 224, menuntut ilmu yang bermanfaat adalah kewajipan ke atas semua orang Islam. Salah satu sebabnya ialah ia adalah cara terbaik seorang muslim untuk mengukuhkan keimanan mereka terhadap Islam. Perkara ini penting untuk diusahakan kerana semakin kuat kepastian iman seseorang semakin besar peluang mereka akan terus teguh di atas jalan yang betul, terutamanya ketika menghadapi kesukaran. Di samping itu, mempunyai kepastian iman telah disifatkan sebagai salah satu perkara terbaik yang boleh dimiliki oleh seseorang dalam Hadith yang terdapat dalam Sunan Ibn Majah, nombor 3849. Pengetahuan ini harus diperolehi dengan mempelajari Al-Quran dan Hadis Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya, melalui sumber yang boleh dipercayai.

Allah, Yang Maha Tinggi, bukan sahaja mengisytiharkan kebenaran dalam Al-Quran tetapi Dia juga menyediakan bukti untuknya melalui contoh-contoh. Bukan sahaja contoh-contoh yang boleh didapati di negara-negara lampau tetapi contoh-contoh yang telah diletakkan dalam kehidupan sendiri. Sebagai contoh, dalam Al-Quran, Allah Taala

menasihati bahwa kadangkala seseorang itu menyukai sesuatu walaupun ia akan menyusahkan mereka jika dia memperolehnya. Begitu juga, mereka mungkin membenci sesuatu sedangkan padanya banyak kebaikan yang tersembunyi bagi mereka. Surah 2 Al Baqarah, ayat 216:

*"...Tetapi boleh jadi kamu membenci sesuatu dan ia baik bagimu; dan boleh jadi kamu menyukai sesuatu dan ia amat buruk bagimu. Dan Allah mengetahui, sedang kamu tidak mengetahui."*

Terdapat banyak contoh kebenaran ini dalam sejarah seperti Pakatan Hudaiba. Sesetengah orang Islam percaya perjanjian ini, yang dibuat dengan orang bukan Islam Mekah, akan memihak kepada kumpulan yang kedua. Namun, sejarah jelas menunjukkan bahawa ia memihak kepada Islam dan umat Islam. Peristiwa ini dibincangkan dalam Hadis yang terdapat dalam Sahih Bukhari, nombor 2731 dan 2732.

Jika seseorang merenung kehidupan mereka sendiri, mereka akan mendapati banyak contoh apabila mereka percaya sesuatu itu baik sedangkan ia sebenarnya buruk untuk mereka dan sebaliknya. Contoh-contoh ini membuktikan kesahihan ayat ini dan membantu menguatkan iman seseorang.

Contoh lain terdapat dalam bab 79 An Naziat, ayat 46:

*“Maka pada hari mereka melihatnya (hari kiamat) seakan-akan mereka tidak tinggal (di dunia) melainkan pada siang hari atau pagi harinya”.*

Jika seseorang membuka lembaran sejarah mereka akan melihat dengan jelas bagaimana empayar besar datang dan pergi. Tetapi apabila mereka pergi mereka meninggalkan dunia dalam cara yang seolah-olah mereka hanya di Bumi untuk seketika. Semua kecuali beberapa tanda mereka telah pudar seolah-olah mereka tidak pernah hadir di Bumi pada mulanya. Begitu juga, apabila seseorang merenung kehidupan mereka sendiri, mereka akan menyedari bahawa tidak kira berapa umur mereka dan tidak kira betapa lambatnya hari-hari tertentu mungkin dirasakan secara keseluruhannya kehidupan mereka setakat ini telah berlalu dalam sekelip mata. Memahami kebenaran ayat ini menguatkan kepastian iman seseorang dan ini mendorong mereka untuk mempersiapkan diri ke akhirat sebelum kesudahan masanya.

Al-Quran dan Hadis Nabi Muhammad, selawat dan salam ke atasnya,, penuh dengan contoh seperti itu. Oleh itu, seseorang harus berusaha untuk belajar dan bertindak berdasarkan ajaran-ajaran ilahi ini supaya mereka menerima kepastian iman. Orang yang mencapainya tidak akan goyah dengan kesulitan yang mereka hadapi dan akan tetap teguh di jalan yang menuju ke pintu surga. Bab 41 Fussilat, ayat 53:

*“Kami akan perlihatkan kepada mereka tanda-tanda (kekuasaan) Kami di segenap ufuk dan pada diri mereka sendiri, sehingga jelas bagi mereka bahawa ia adalah benar...”*





## Lebih 400 eBook Percuma tentang Perwatakan Baik

Lebih 400 eBook Percuma: <https://shaykhpod.com/books/>

Tapak Sandaran untuk eBook/ Buku Audio :

<https://archive.org/details/@shaykhpod>

Pautan PDF terus ke eBook ShaykhPod:

<https://spebooks1.files.wordpress.com/2024/05/shaykhpod-books-direct-pdf-links-v2.pdf>

<https://archive.org/download/shaykh-pod-books-direct-pdf-links/ShaykhPod%20Books%20Direct%20PDF%20Links%20V2.pdf>

## Media ShaykhPod yang lain

Buku Audio : <https://shaykhpod.com/books/#audio>

Blog Harian: <https://shaykhpod.com/blogs/>

Gambar: <https://shaykhpod.com/pics/>

Podcast Umum: <https://shaykhpod.com/general-podcasts/>

PodWoman: <https://shaykhpod.com/podwoman/>

PodKid: <https://shaykhpod.com/podkid/>

Podcast Urdu: <https://shaykhpod.com/urdu-podcasts/>

Podcast Langsung: <https://shaykhpod.com/live/>

Ikuti Saluran WhatsApp Secara Tanpa Nama untuk Blog Harian, eBook, Gambar dan Podcast:

<https://whatsapp.com/channel/0029VaDDhdwJ93wYa8dgJY1t>

Langgan Terima Blog & Kemas Kini Harian Melalui E-mel:

<http://shaykhpod.com/subscribe>



**Achieve Noble Character**